
Protokół Nr XI/08 
z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 14 marca 2008 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność wszystkich radnych.  
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Marek Jankowski 
8. Tadeusz Krasowski 
9. Andrzej Kunicki 
10. Grażyna Płonowska 
11. Leszek Franciszek Radulski 
12. Jan Szmurło 
13. Antoni Szpakowski 
14. Ryszard Wietoszko 
15. Feliks Aleksander Wróblewski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
 

1. Franciszek Skowroński  Wiceprezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
2. Kazimierz Krzemień radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
3. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
4. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
5. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
6. Józef Michałowski Dyrektor GZK 
7. Jolanta Januszewska Kier. GOPS 
8. Piotr Paprocki   Kier. Ref. BGRŚ 
9. Andrzej Uszakiewicz  Radca Prawny 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady XI sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 
Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 900  dokonał otwarcia 
obrad XI sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. 
Rynek 8, 17-120 Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 
prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych 
gości oraz sołtysów. Przewodniczący Rady poinformował, że radni w ustawowym terminie 
otrzymali materiały na sesję, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian 
lub poprawek  do porządku. Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji 
w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 
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a. przyjęcia Statutu Gminnego Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą w 
Brzeźnicy, 

b. zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku, 
c. zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokości 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, 
a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Brańsk, 

d. określenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej oraz wysokości opłat, 
e. wyrażenia woli przystąpienia Gminy Brańsk do Lokalnej Grupy Działania w ramach 

programu LEADER., 
f. zmian w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Brańsk na lata 2001-2010, 
g. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 
h. wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą 

Powiatu Bielskiego, 
i. wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą 

Powiatu Bielskiego, 
j. zaciągnięcia pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych, 
k. zmiany Uchwały Nr IX/59/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2007 r. w 

sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 
l. zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 

6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2007 
roku.  

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Brańsku za 2007 rok. 

8. Przedstawienie sprawozdania z działalności GOUK i GBP za 2007 rok. 
9. Przedstawienie sprawozdania z działalności GZK za 2007 rok. 
10. Przedstawienie sprawozdania rocznego z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2007 rok. 
11. Przedstawienie sprawozdania z wykonania w 2007 roku Uchwały Nr XVII/115/00 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 30 czerwca 2000 roku w sprawie określenia zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych stanowiących własność gminy oraz ich 
wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata. 

12. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu za 2007 rok. 

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2007 rok. 
14. Rozpatrzenie skargi złożonej na wójta gminy przez Państwo E.F.Nierodów. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2007 rok (tzw. 

trzynastki) Wójtowi Gminy Brańsk,  
16. Interpelacje i wnioski radnych. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad X sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania.  
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
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Ad.5)  Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 
odczytała pozytywną Opinię Nr 14/11/08 Komisji  w sprawie projektów uchwał pod obrady XI 
sesji.  

Ad.5a) Wójt Gminy poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Statutu  Gminnego Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy 
Jednak po głębszej analizie wprowadzono do jego treści poprawki i przed sesją radni otrzymali 
proponowane zmiany. Przyjęcie nowego Statutu podyktowane jest uporządkowaniem spraw 
finansowych pomiędzy zakładem a urzędem gminy. Określeniem bardziej jasnych zasady, kto za co 
odpowiada, uszczegółowieniem schematu organizacyjny oraz wyodrębnieniem sekcji zajmującej 
się naprawami dróg i bieżącymi remontami budynków świetlic wiejskich, remiz OSP, szkół itp. 
Wójt Gminy powiedział …”Chcę aby był zatrudniony dróżnik, brygadzista, który by kontrolował i 
na bieżąco informował o stanie dróg. Nie widzę przyszłości dla gminy, gdy nie dopracujemy sobie 
organizacyjnie prężnie działającego Zakładu Komunalnego. Dostarczanie wody, ochrona 
środowiska są to sprawy bardzo ważne. Dajemy ogłoszenia do różnych firm i gazet w celu 
pozyskania fachowców. Chcę aby Dyrektor GZK wiedział jaki ciężar i obowiązki na nim ciążą”. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wniesionymi poprawkami do 
projektu uchwały. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 wszystkie poprawki przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały łącznie z poprawkami. Rada Gminy   głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/75/08 w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego 
Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy / uchwała w załączeniu do 
protokołu/.  

Ad.5b) Jolanta Januszewska - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku. W 
uzasadnieniu poinformowała, że w związku ze zmianą ustawy z dnia 22 kwietnia 2005 r. o 
postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz zaliczce alimentacyjnej, GOPS realizuje 
nowe zadanie dotyczące wypłaty zaliczki alimentacyjnej. Dlatego też należy je ująć w Statucie.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w 
głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 
XI/76/08 w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku / 
uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5c) Agata Krysik podinspektor d.s. oświaty w urzędzie gminy odczytała projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem w sprawie wynagradzania nauczycieli. Przedstawiła wysokości składników 
wynagrodzenia, które obowiązywały w roku ubiegłym i propozycje zmian na rok bieżący. Wójt 
Gminy powiedział …” dyskusja ze związkami była długa, gdyż były duże rozbieżności w 
propozycjach stawek z naszej strony a tymi które żądały związki. W wyniku negocjacji 
zatwierdzone zostały stawki w najniższym procencie podwyższające stawki z ubiegłego roku”. 
Sekretarz Gminy powiedział …” podwyżki wynagrodzenia dla nauczycieli zależą od wysokości 
kwoty bazowej, która w tym roku wzrosła o 10%. Związki zawodowe powiedziały, że jak nie 
zostaną podniesione  składniki wynagrodzenia chociaż w minimalnym stopniu to pozytywnej opinii 
nie podpiszą”. Radni nie wnosili zapytań do uchwały.  Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym 
głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/77/08 w sprawie 
zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokości oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także wysokość i 
szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli szkół 
prowadzonych przez Gminę Brańsk / uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5d) Agata Krysik podinspektor d.s. oświaty w urzędzie gminy odczytała projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem w sprawie określenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej oraz wysokości opłat. 
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Poinformowała, iż w związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty rada gminy zobowiązana jest 
do określenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej oraz ustalenia wysokości opłat za posiłki. 
Zgodnie z projektem uchwały ze stołówki mogą korzystać uczniowie wszystkich szkół w gminie a 
także nauczyciele i inne osoby. Koszty wytworzenia posiłków i koszty zatrudnienia ponosi gmina, a 
uczniowie wnoszą opłaty tylko za wsad do kotła. Wójt gminy powiedział …” Rodzicom ciężko jest 
płacić za obiady, dlatego też posiłki w szkołach muszą być posiłkami  tanimi.  Zachęcam do 
korzystania ze stołówki, gdyż dzieci wcześnie wyjeżdżają z domu i późno wracają. Wskazane jest 
by zjadły ciepły posiłek w szkole. Wójt zaproponował zmienić kwotę odpłatności za drugie danie + 
kompot (bez zupy) nauczycielom i innym pracownikom szkół oraz innym osobom z 3,45zł  na 
3,50zł, dla równego rachunku w rozliczeniach. 

  Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wniesioną poprawką wójta. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0  
jednogłośnie poprawkę przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie całą 
uchwałę łącznie z poprawką. Rada Gminy  głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0  
podjęła Uchwałę Nr XI/78/08 w sprawie określenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej 
oraz wysokości opłat / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5e) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy 
Brańsk do Lokalnej Grupy Działania w ramach programu LEADER. Poinformował, że jest 
możliwość pozyskania środków unijnych na działalność lokalną i wykazanie się pomysłami ludzi w 
terenie.  Każdy członek stowarzyszenia będzie mógł przedstawić swój program do realizacji a 
zarząd grupy wybierze najbardziej  ciekawe. W ramach pozyskanych środków będzie można 
organizować najbardziej potrzebne szkolenia, odnowić miejsca kultury, wypromować artykuły 
regionalne itp.)  Na naszym terenie miasta i gminy widzimy potrzebę uporządkowania 
„Zamczyska”, „Targowicy”, odbudowę rynku, budowę ścieżek rowerowych. W uchwale proponuje 
się kwotę 2.500zł na utworzenie stowarzyszenia i opracowanie dokumentów wymaganych do 
aplikowania o środki pomocowe w ramach PROW na lata 2007-2013. Wobec braku pytań 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 
15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/79/08 w sprawie wyrażenia 
woli przystąpienia Gminy Brańsk do Lokalnej Grupy Działania w ramach programu 
LEADER / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5f)  Piotr Paprocki Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 
Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Brańsk na lata 2001-2010. Poinforrmował, że Strategia 
jest nadal aktualna, zmiany dotyczą ujęcia tylko tych  zadań, które już zostały wykonane bądź 
planuje się wykonać w przyszłości. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/80/08 w sprawie Strategii Zrównoważonego 
Rozwoju Gminy Brańsk na lata 2001-2020./ uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5g)  Piotr Paprocki Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Wójt Gminy zabierając głos, poinformował, że 
zasadność podjęcia tej uchwały wynika ze zmian w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych. 
Gmina sama sobie musi płacić podatek od gruntów zajętych pod drogi wewnętrzne w rozumieniu 
art. 8, ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych.   Zwiększy się wówczas dochód 
na jednego mieszkańca i gmina staraci około 1 mln.zł  subwencji. Aby nie dopuścić do takiej 
sytuacji podjęto kroki w celu zmniejszenia ilości gruntów do opodatkowania, zaliczając je do 
kategorii dróg gminnych, które są zwolnione z tego rodzaju podatku. Następnym krokiem jest 
przygotowany projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/59/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 
29 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 
określającej mniejsze stawki od dróg wewnętrznych. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
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wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/81/08 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych. / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5h-i) Wójt Gminy przedstawił projekty uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 
współfinansowanie realizacji wspólnych zadań ze Starostą Powiatu Bielskiego. Jedno zadanie 
dotyczy „Przebudowy drogi powiatowej Nr 1688B na odcinku drogi krajowej Nr 66 – Koszewo” – 
na kwotę 250.000,00 zł. Drugie zadanie dotyczy „Przebudowy drogi powiatowej Nr 1599B ulica w 
miejscowości Załuskie Kościelne” – na kwotę 200.000,00 zł. Zasadność podjęcia takich uchwał 
wynika z prowadzonej polityki przez Starostwo w zakresie inwestycji. Jeżeli, którakolwiek z gmin 
chce aby na jej terenie były realizowane zadania należące do kompetencji Powiatu powinna je 
dofinansować. Wójt Gminy powiedział …” uważam, że należy podjąć ryzyko wspólnego 
wykonania powyższych zadań dla dobra naszych mieszkańców, których nie interesuje czy dana 
droga jest powiatowa czy gminna. Chcą jeździć po dobrych drogach”. Wobec braku pytań 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 
15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/82/08 w sprawie wyrażenia 
zgody na współfinansowanie realizacji wspólnych zadań ze Starostą Powiatu Bielskiego/ 
uchwała w załączeniu do protokołu/.  
Następnie  Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem drugiej uchwały. Rada 
Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła 
Uchwałę Nr XI/83/08 w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnych 
zadań ze Starostą Powiatu Bielskiego/ uchwała w załączeniu do protokołu/.  

Ad.5j) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
realizację zadań inwestycyjnych. Pożyczkę w wysokości 2.800.000 zł. proponuje się zaciągnąć na 
realizację zadań inwestycyjnych  polegających na przebudowie drogi  gminnej Domanowo –
Pietraszki – Glinnik  i przebudowie drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk ( ul. Boćkowska) w 
kierunku miejscowości Kiersnowo oraz wieś Kiersnówek i most na rzece Bronka. Są to dwa bardzo 
drogie zadania i gdyby udało się je wprowadzić do realizacji konieczne jest zaciągniecie pożyczki. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w 
głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 
XI/84/08 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych / uchwała w 
załączeniu do protokołu/. 

Ad.5k) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/59/07 
Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek w podatku 
od nieruchomości. W uzasadnieniu poinformowała, że podjęcie takiej uchwały jak już wcześniej 
wspominał wójt podyktowane jest naliczeniem mniejszej kwoty podatku od nieruchomości za 
grunty zajęte pod drogi wewnętrzne, za okres zanim zacznie obowiązywać uchwała w sprawie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/85/08 w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/59/07 Rady 
Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek w podatku 
od nieruchomości / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5l) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 
rok. Zgodnie z załącznikami omówiła wszystkie zmiany w zakresie działów rozdziałów i 
paragrafów. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk 
w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 
XI/86/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15 minutową przerwę w obradach od godz. 1045 do 1100. 
O godz. 1100 Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. Stan 15 radnych na soli obrad. 
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Ad.6-13 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych czy wszystkie sprawozdania 
mają być odczytywane czy radni tylko będą do poszczególnych sprawozdań zadawali pytania? 
Radni poinformowali, że zapoznali się z treścią sprawozdań i nie ma potrzeby ich czytania. Radni 
nie wnosili zapytań do sprawozdań. 

Ad. 14 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęła skarga od Państwa Nierodów  
z Burchat na lekceważące podejście wójta do pisma w sprawie przebudowy linii energetycznej. 
Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii w powyższej sprawie i 
projektu uchwały rady gminy w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk.   
 Rada Gminy  biorąc pod uwagę opinię Komisji Rewizyjnej oraz wyjaśnienia wójta gminy 
stwierdziła, że nie widzi żadnych nieprawidłowości w postępowaniu Wójta: po pierwsze wójt nie 
jest stroną toczącego się sporu między skarżącymi a Zakładem Energetycznym, po drugie 
prowadził rozmowy w sprawie załagodzenia i rozwiązania spornej sprawy, po trzecie w dniu 13 
marca 2008 roku do wójta gminy wpłynęło pismo z Zakładu Energetycznego w Białymstoku 
informujące, iż w chwili obecnej trwa III etap przebudowy urządzeń elektroenergetycznych w 
miejscowości Burchaty. Dotychczas została opracowana dokumentacja projektowa i otrzymano 
pozwolenie na budowę. Wyłoniony przez ZEB Dystrybucja Sp. z o.o. na drodze przetargu 
wykonawca rozpocznie prace budowlano – montażowe zmierzające do przebudowy 
przedmiotowych urządzeń zgodnie z posiadaną dokumentacją. Wobec braku pytań Przewodniczący 
Rady zarządził głosowanie. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XI/87/08 w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Wójta Gminy Brańsk / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.15 Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego za 2007 rok (tzw. trzynastki) Wójtowi Gminy Brańsk. Poinformowała, że dodatkowe 
wynagrodzenie roczne, czyli tzw. „trzynastka”, przysługuje Wójtowi Gminy Brańsk, tak jak 
każdemu pracownikowi samorządowemu, z mocy ustawy z dnia 12 grudnia 1997 roku o 
dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników jednostek sfery budżetowej. 
Dotychczasowa praktyka polegała na tym, że „trzynastka” dla wójta była naliczana przez służby 
finansowo-kadrowe jako należność wynikająca wprost z ustawy, bez podejmowania w tym 
przedmiocie uchwały przez organ stanowiący. Z uzasadnienia wyroku Naczelnego Sądu 
Administracyjnego z dnia 17 października 2007 roku (sygn. akt II OSK 1286/07) wynika, że 
organem właściwym do ustalania dodatkowego wynagrodzenia rocznego wójta, burmistrza, 
prezydenta, starosty i marszałka województwa jest organ stanowiący właściwej jednostki 
samorządu terytorialnego. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie przedmiotowej uchwały jest 
konieczne i w pełni uzasadnione. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr XI/88/08 w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2007 rok 
tzw. „trzynastki” dla Wójta Gminy Bra ńsk / uchwała w załączeniu do protokołu/. 

Ad.16 Interpelacje i wnioski radnych: 

Sylwester Bobel radny z Mnia złożył ustny wniosek o porównanie drogi powiatowej ul 
Sienkiewicza w Mniu, a w przyszłości jeżeli będzie to możliwe zakwalifikować ją do wykonania 
wspólnie ze Starostwem. 
Ad.17 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Odpowiedzi na wniosek radnego z Mnia udzielił Wójt Gminy …”Gminny Zakład Komunalny 
posiada mapę z drogami gminnymi i kilka razy do roku je równa. Nie ma możliwości równania 
dróg powiatowych przez nasz Zakład ze względu na ograniczony czas i środki finansowe. Gdyby 
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jednak wcześniej wpłynęła do nas informacja o konieczności porównania tej drogi  to na pewno 
byśmy ją porównali. O asfaltowanie ul. Sienkiewicza mieszkańcy sami powinni zabiegać w 
Powiecie. Jeśli osiągną swój cel, to gmina być może zadanie dofinansuje. W Mniu jest jeszcze inna 
sprawa cokolwiek zaczyna się robić na tym terenie pojawiają się problemy.  Projektant, który 
projektował remont ul. Piłsudskiego w Mniu był zbulwersowany zachowaniem mieszkańców, tym 
jak  go potraktowali. Chciał zrezygnować projektu. Tylko na moją prośbę prace zostały 
dokończone”. 
Ad.18 Sprawy różne: 

• Kazimierz Krzemień  radny Podlaskiej Izby Rolniczej poinformował, iż na terenie gminy 
Podlaska Izba uruchomi dwa punkty, w których za odpłatnością będą wypełniane wnioski o 
dopłaty obszarowe. W wypełnianiu nastąpiły znaczące zmiany, łatwo będzie popełnić błędy 
przy wypełnianiu. Dlatego też działania osób w tych punktach zostały przez Izbę 
ubezpieczone.  

• Sekretarz poinformował, że z urzędu gminy również jedna osoba została przeszkolona i 
będzie służyła pomocą przy wypełnianiu wniosków. Jednak odpowiedzialności za 
poprawności nie będzie ponosić. Punkty prawdopodobnie zostaną utworzone w GOUK w 
Kalnicy i w Filii w Popławach. 

• Wójt Gminy poinformował, że otrzymał pismo  Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w sprawie przebudowy mostu na rzece Nurzec w Brańsku. W okresie od kwietnia do 
listopada ten odcinek drogi miałby być wyłączony całkowicie z ruchu, a objazdy  przez 
Karp Mień lub przez Chojewo. Wójt powiedział …”Wykonałem już telefon do dyrektora 
Zarządu, że nie wyobrażam sobie zamknięcia tej drogi na tak długi czas, gdyż będzie 
utrudniony dostęp do banku, kościoła, szkół i sklepów a także wiele osób przez ten most 
codziennie dojeżdża do pracy. W ślad za telefonem wyślemy również pismo w tej sprawie i 
zaprosimy dyrektora na rozmowę do nas do gminy. Nie wiem czy jakieś działania w tej 
sprawie podjął już burmistrz”. 

• Wójt poinformował, że od 31 marca br. urząd gminy zmienia swoją siedzibę. wójt, za-ca 
wójta, sekretariat oraz Referat Ogólno-Organizacyjny, Spraw Obywatelskich, Oświaty i 
Kultury będą funkcjonować w Banku, natomiast Referat Finansowo-Budżetowy i Referat 
Budownictwa, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska będą funkcjonowały w 
budynku parafialnym. Stosowne informacje zostaną wywieszone i przesłane do różnych 
instytucji. 

• Wójt poinformował, że jest już przygotowane sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2007 rok i zaproponował zorganizowanie posiedzeń obu komisji. Przewodniczący Komisji 
zwołali posiedzenie na dzień 17 marca 2008 roku (poniedziałek) na godz. 1030. 

•  Wójt poinformował, że następna sesja odbędzie się w budynku Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury w Kalnicy prawdopodobnie w miesiącu kwietniu. 

• Sekretarz przypomniał o składaniu wniosków na zwrot akcyzy i oświadczeń majątkowych 
przez radnych i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

• Wójt złożył życzenia dobrego przeżywania Świąt Wielkanocnych w dobrym zdrowiu i w 
gronie rodzinnym. Do życzeń przyłączył się również Przewodniczący Rady. 

 
Ad. 9) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1250  zamknął 
obrady XI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Któryś Za Nas Cierpiał Rany.....’’ 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 


